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私は⽪膚科医として、美容医療とスキンケアの両⾯から患者の肌悩みに向き合う⼀⽅、美容雑
誌のべストコスメ審査員を 15 年以上携わってきました。2020 年から YouTube を初めて様々
な製品を紹介。いろいろなブランドの研究者の声、そして消費者の声をたくさん聞いてきました。こ
れまでの化粧品業界では、ブランドのイメージや使⽤感が重視され、科学的根拠よりもフィーリン
グを重視していました。しかし、近年は成分に対する関⼼が⾼まり、SNS の影響もあり特定の成
分がブームになる現象が起きています。海外、特に韓国ブランドはブームをいち早く取り⼊れ新製
品をスピーディーに市場投⼊し、⽇本のブランドの脅威になってきています。⽇本には⾼い技術⼒
があるものの、薬事法の規制が厳しく、その実⼒が⼗分に伝わっていません。今後は、⽇本の技
術⼒をしっかりと伝えていくことが課題だと認識しています。肌解析技術の進化により、⼀⼈ひとり
に最適なスキンケアを提案する時代へ。美容医療との共存が不可⽋となり、化粧品と医療の役
割を明確にしながら、両者が補完し合う関係性を築くことが求められるのではと考えています。 
            
As a dermatologist, I have been dealing with patients' skin problems from 
both the perspectives of cosmetic medicine and skincare, while also serving 
as a judge for beauty magazines' best cosmetics for over 15 years. In 
recent years, interest in ingredients has increased, and due to the influence 
of SNS, certain ingredients have become popular. Overseas, especially 
Korean brands, have quickly adopted the trend and quickly launched new 
products on the market, becoming a threat to Japanese brands. Although 
Japan has high technological capabilities, the Pharmaceutical Affairs Law is 
strict and its capabilities have not been fully conveyed. With the evolution 
of skin analysis technology, we are entering an era where we can propose 
the best skin care for each individual. Coexistence with cosmetic medicine 
has become essential, and I believe that it is necessary to clarify the roles 
of cosmetics and medicine and build a relationship in which the two 
complement each other. 
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